
UDELEŽBA NA SEMINARJU Z NASLOVOM PEDAGOGICAL LEADERSHIP & COACHING V 

HELSINKIH IN TALINU 

V okviru Erasmus+ projekta sem se od 30. 4. do 7. 5. 2022 udeležil izobraževanja v Helsinkih in Talinu. 

Naslov izobraževanje je bil Pedagogical Learship & Coaching in je namenjen učiteljem, predvsem pa 

vodjem pedagoških zavodov. Na seminarju je bilo 47 udeležencev iz različnih evropskih držav (od 

Portugalske, Španije, Irske, Nemčije, Avstrije pa do Hrvaške, Poljske, Grčije in Slovenije). Del seminarja 

je potekal v obliki predavanj, del pa je bil namenjen ogledu šol in spoznavanja organizacije ter dela na 

šolah. Tako smo dobili konkreten vpogled v delovanje šol in primerjavo z državami, iz katerih smo 

udeleženci prišli.  

Že v nedeljo nas je organizator povabil na 

ogled Helsinkov, kjer smo spoznali glavne 

znamenitosti in lokacije, ki si jih je vredno 

ogledati in izkusiti. Več o samih Helsinkih 

je dostopno na spletni strani 

www.myhelsinki.fi. 

Prvi dan smo si ogledali delovanje Kaitaan 

Koulu šole, kjer nas je prijazno sprejela 

ravnateljica Ritva Mickelsson. Vsi smo se 

najprej zbrali v avditoriju, kjer nam je na 

kratko predstavila šolo. Kasneje pa nas je, razdeljene po skupinah, 

predala najboljšim poznavalcev šole in dogajanja v njej, učencem, ki 

so nas popeljali po šoli. Na tem potepu smo si lahko ogledali učilnice 

ter kako poteka pouk na šoli. Kljub govoricah o naprednosti Fincev 

sem ugotovil, da naše učilnice prav nič ne zaostajajo za njihovimi, 

največja razlika je predvsem v odnosu učiteljev do učencev in 

obratno ter učencev do skupne lastnine. V šoli skoraj ne opaziš 

pokvarjene ali polomljene stvari. Popoldanski del je bil namenjen 

predstavitvi in delavnici o finskem šolskem sistemu.  

Drugi dan smo imeli delavnico in predavanje. Najprej smo po 

skupinah izmenjali izkušnje iz naših šol. Ugotovili smo, da se v veliki večini primerov ukvarjamo s 

podobnimi težavami (pomanjkanjem kadra, učno-vedenjskimi težavami učencev, investicijami …). V 

drugem delu pa smo s pomočjo predavatelja Mikka, ki je ravnatelj na eni izmed osnovnih šol v Espoo-

u, spoznali coaching in inovativnost, ki je na Finskem nekaj čisto vsakdanjega. 

Tudi tretji dan je bil namenjen predavanjem, in sicer pozitivni pedagogiki in sprejemanju otrok s 

posebnimi potrebami v šolah. Pozitivna pedagogika je temeljila na pozitivnih povratnih informacijah in 

vključevanju različnih motivacijskih pristopov k poučevanju. Spoznali pa smo tudi Vrano (Crow) in 

orodje, ki so ga na Finskem razvili v ta namen. V drugem predavanju smo izvedeli, na kakšne načine 

skušajo učencem, ki imajo posebne potrebe, ponuditi in poiskati možnosti, da se pri pouku dobro 

počutijo, in kako uspešno reševati težave, ko do njih pride. Tako imajo po šolah različne »terapevtske« 

živali, pse, mačke in celo konje, s pomočjo katerih se učenci lažje umirijo in omilijo svojo stisko. 

Slika 1Del udeležencev seminarja 

Slika 2Pouk v eni izmed obiskanih šol 



Četrti dan je bil zopet namenjen ogledu šole. Tokrat smo se zapeljali 

nekoliko stran iz Helsinkov in si ogledali podeželsko šolo Kantvikin 

Koulu v Kirkkonummiju. Kljub temu da je šola na podeželju, se tega 

ne opazi ne pri opremljenosti ne pri samem delovanju. Na dan našega 

obiska so učenci imeli prav poseben poslovni dan in sejem, kjer so 

sami prodajali izdelke, ki so jih naredili ali izposlovali pri bližnjih 

podjetnikih. Na tak način so se učili podjetništva. Popoldan pa smo 

se odpravili proti Talinu. 

Peti in za nas zadnji šolski dan smo v Talinu obiskali dve šoli. Zjutraj 

smo si ogledali Pelgulinna gümnaasium, kjer nas je prijazno sprejela 

pomočnica ravnatelja ter nas popeljala po šoli. Kljub temu da je v imenu šole gimnazija, to ne pomeni, 

da gre za srednjo šolo, ampak imajo v šoli učence od 1. do 12. razreda. Med ogledom je bilo zanimivo 

opazovati izdelke učencev, ki so razstavljeni po celotni šoli. Kljub velikosti šole, velika je približno tako 

kot naša, je bil med odmori na hodnikih mir, nihče 

ni tekel, nihče ni vpil, učenci so mirno sedeli ali stali 

po kotičkih in se mirno pogovarjali, gledali svoje 

telefone ali igrali namizne igre. Kot največja 

zanimivost šole pa je bil bazen, ki ga imajo kar v šoli. 

Popoldan pa smo si ogledali še Ehte gümnaasium, 

ki pa je bila ob našem obisku že bolj kot ne prazna, 

saj pouk poteka od približno 8. ure zjutraj do 14. ali 

najkasneje 14.30 ure, potem pa učenci odidejo 

domov. Kljub zgodnjemu odhajanju domov je 

zanimiv podatek tudi ta, da večina staršev dela med 

7 in 8 ur dnevno in da so okoli 15. ure že doma in 

popoldneve lahko posvetijo svojim otrokom.  

Zadnji dan je sledil še ogled starega dela Talina, ki 

vse svoje znamenitosti, skrite kotičke, tlakovane ceste in uličice skrbno skriva za mestnim obzidjem. 

Glede na samo velikost starega dela Talina se skozenj lahko sprehodimo v nekaj urah, zato pa si je 

vsekakor potrebno ogledati katerega od številnih muzejev ali kakšno od številnih razstav, ki se nahajajo 

predvsem v novem delu Talina. Več o samem Talinu je dostopno na spletni strani www.visittallinn.ee. 

 

 

Slika 3Pouk ročnih spretnosti, ki so del 
urnika 

Slika 4Udeleženci seminarja na prejemu certifikatov o 
udeležbi 



 

 

 

 

 

Slika 5 Fotografije zgoraj prikazujejo urejenost šol in skrb za dobro počutje tako učencev kot učiteljev 

Kaj sem se na seminarju novega naučil? Veliko. Najprej sem opazil, da glede same opremljenosti šol 

prav veliko ne zaostajamo ne za Finsko ne za Estonijo. Spoznal sem, da smo v Sloveniji preveč 

storilnostno naravnani, preveč imamo ocenjevanj ter premalo preverjanj znanja. Da se namesto 

učencem posvečamo drugim stvarem, na katere običajno nimamo vpliva. Po šolah, ki smo jih obiskali, 

sem opazil, da imajo veliko stvari namenjenih učencem (od različnega pohištva po hodnikih do različnih 

družabnih iger ter celo sobnih koles), ki na moje začudenje, kljub neprestani uporabi niso prav nič 

uničene. Zanimivo se mi je zdelo, da morajo vsi učenci v času svojega šolanja imeti predmet, pri 

katerem je poudarek na ročnih delih – od šivanja in vezenja do obdelave lesa. Predvsem pa sem 

spoznal, da je bolj kot poučevanje pomembno učiti se; ne gre samo za učence, ampak za vse. 

Najpomembnejše pa se mi je zdelo, da vsi delujejo za skupno dobro, saj če je celotni skupnosti lepo, 

potem bo tudi posamezniku lepo. Nič ne pomaga, če sem samo jaz uspešen, skupnost pa nima nič od 

tega. 

 

 

Zapisal Boštjan Mohorič 


